
Oppsummering av byutviklings-workshop 
Rådhustomten 12. mars 2023



Ordsky – oppsummering ønsker for Rådhustomten

11 minutters byen - Kombinere tilbud for unge og gamle - 

Norges kuleste ungdomshus - eie med utbygger - Aktivitetshus - 

Studentbolig, samarbeid med NMBU -  Stor og riktig næring - Kultur - Gratis 

tilbud – noe som forener og som folk snakker om – Mathall – Scene – liv og røre – 

frontbygg med liv 24/7 – boliger bak – garasje i kjeller – Raushet 

og tenk utenfor boksen.  Vi må ha midlertidig tiltak – Bruk tid – kombinasjon for flere 

generasjoner – MIDLERTIDIG TILTAK – gjør det enkelt med 
Popup. – Åpne fasadene til Rådhuset



Oppsummering fra innspill
fra workshop gruppene

Hva ønsker vi oss ? 





Byliv oppsummering del 1:

Aktiviteter dag og kveld inne og ute for alle aldre | Spesialbutikker – andre enn i storsenteret –

gjenbruksbutikker | Små verksteder for reparasjoner av skinn saker, sko, klede, bruke PC etc. | Små kafeer og 

spisesteder | Kulturskolen og noen av kommunens kulturenheter er i bygget/byggene  | Musikk-boks | Jobbfabrikk for 

ungdommer | Kontorplasser i etasjene – kontorfellesskap for 

små bedrifter | Bygget/byggene - et signalbygg for Ski, noe som skiller seg ut | Norges 
tøffeste sted for ungdommer | Treningssenter | 

I underetasje i bygget/byggene: Idrettshall for diverse sportsaktiviteter 
som innendørs minigolfbane. Parkering for bil, sykkel og andre transportmiddel. Med flere utganger 
til flere steder i området 

Ute – vannspeil/fontene som blir isflate for skøyter vinte. Lekeplass for små barn sommer og 

vinter, nok benker/steder å sitte på for små og store og eldre. Trygt sted å være også 
mørketid med god belysning og. åpne områder





Byliv oppsummering del 2:

Mennesker må være i fokus | Planlegging av byromsnett 

struktur som arena for sosial infrastruktur og aktivt byliv er i hovedsaken kommunen sitt ansvar | Rådhuset 
må inkorporeres inn i en fremtidig urbanstruktur med sin 
bymessighet og urbanitet |Funksjonelt og attraktivt byromsnett struktur med 

sinne kvaliteter, størrelse og plassering er avgjørende | 

Kultur/idrettsaktiviteter kan koble sammen 
byrommene, både inne og ute, også aktivisere underetasjen som ikke 

kan bli et mørke, farlige og avvisende areal | Dette er et tomt som kan bidra mest 
med å skape en fremtidig, moderne  og attraktivt bysentrum-

identitetsskapende preg | Trenger trekkplaster (ikke nødvendigvis i 

form av en høye signalbygg)







Identitet oppsummering:

Hva kan vi skape på tomta som gir oss identitet?

Fire viktige pilarer å bygge på:
1. Røtter – natur og kulturhistorien

2. Framtida – sirkulært byliv

3. Mangfold i aktiviteter og tilbud

4. Alt tett på: Kultur, handel, natur, vann, fritidstilbud og 
storbyen



Identitet oppsummering









Oppsummering Wokshop - Tema «boliger” 

Utforming:

Boliger på toppen av noe annet i 1. etasje - Takflate skal brukes til 
MUA - Grønne fasader - Mange sitteplasser - Flere små torg - God og 

spennende estetikk - Ikke bolig i fasaden mot torget - MYE grønt - 
Uteoppholdsareal til boligene skal skjermes , må kunne føles som hjemme/ 

privat - Viktige med noen offentlig rom/ bygata 
gjennom prosjektet - Ski- Skraper? - Forskjellige typer 
bolig fra 1 til x rom slik at man kan bo i samme nabolag  - Viktig med 

fellesrom – Workspace - Flerbruksarealer 
både inne og ute

Inkluderende sted/ Mangfold av 
beboere:
Generasjonsboliger der flere generasjoner kan 
bo sammen –Leie til eie Omsorgsboliger - 
Bolig for eldre, som har nytte av å være 
midt i sentrum - Bygg for aleneforeldre – 
Sykehjem - Stor andel kommunale bolig – 
Selveie - el. Lignende konsepter - 
«lavterskel» boliger - Ikke konkurranse til de 
type boliger vi har men noe komplementær (må fylle 
et hull/ det som mangler) - Universell utformete boliger - For 

forskjellige inntekter og alder - Studentbolig ev. for 
familier (både NMBU og Oslo)







Næring oppsummering

"Magnetisk" næring som trekker folk 
og gir nye opplevelser hver gang
• Kulturopplevelser med fokus på det 

lokale/unike 

• Galleri/kunstutstillinger

• "Ski Pop City" - hyllest til lokale 
artister/historie

• Interaktive opplevelser

• Mathall & food trucks (lokal mat)
• Co-working, multifunksjon & sosiale soner

• Second hand/gjenbruk
• Dynamisk & happening!

Men også:
• Etablere arbeidsplasser/kontorfellesskap i bakkant 

som ikke omfatter handel/service (supplement + 
gir liv på hverdager)

• Tiltrekke en stor etat + Akershus fylkeskommune!

• Plass til næring tilknyttet NMBU - som agritech

• Fokus på trivsel (farger)

• Rådhuset må åpnes opp og være en del av stedet. 
Senter for sosialt entreprenørskap i 1. etasje?

• Næring ellers i byen spiller inn for å lykkes – 
hvordan er det f.eks. i gågata? "Folk avler folk"

• Sentrum (handel/service) må komprimeres for å 
styrke bylivet





Urban mobilitet oppsummering

Vi ønsker oss
• Flere snarveier

• Innfartsparkeringer med oppsamling, bybuss eller 
bytrikk.

• Flere tiltak for å skille biltrafikk fra 
myke trafikkanter. Gjerne enveiskjøring kombinert 
med sykkelfelt osv.

• Bildeling

• Det må bli enklere å få tilgang på offentlige arealer 
til boder, stands osv. Aktivitet er også en viktig del 
av opplevelsen når man beveger seg i byen.







Samarbeid oppsummering

WorkShop er bra for samarbeidet - mer som dette! Ha 

WorkShop underveis i prosessen for å avpasse/justere ideer som kommer | Denne 
type samlinger underveis i prosjektet kan skape større 
eierskap fra en bredere del av innbyggerne, 
næringsliv, politikere m.fl | Må kartlegge interessentene og 

hvem som kan være interessert i å være med på samarbeid | Bedrifter som kan 

samarbeide med frivilligheten | Kartlegge behov for 

samarbeid i hvilke faser | Samarbeid med 
næring og MNBU |



Takeaway og kort tids parkering 
– mail fra innbygger

Vi ønsker at næringsvirksomhet skal blomstre og lykkes i Ski, Det er vi vel 
alle enige om. Da må vi også gjøre det vi kan for å legge til rette for at de 
skal lykkes, også rent praktisk.

En utfordring som vil dukke opp nå, tror/mener jeg, i forbindelse med at 
torget blir lagt om, parkeringer fjernet osv, er den enkle saken at det er 
mange som henter Take Away mat på de ulike restaurantene i Ski sentrum.
Tataki, Lotus House, Tandori osv.osv.

De kundene, og de er det periodevis mange av, må få muligheten for å 
parkere i 10 min og hente maten sin.

Vi kan IKKE forvente at de skal sykle fra Myrsletta eller Ellingsrudveien for å 
hente maten sin. Det kan vi ikke vedta at skal skje.

Er det ikke mulig å få hentet mat, så vil mye take-away falle bort, og for 
mange av restaurantene er det vinn eller forsvinn....

Andre lignende problemstillinger må tas med i beregningene. Det må 
gjøres så enkelt som mulig for virksomheter å lykkes. det blir det 
arbeidsplasser og skattepenger av.

Og et levende sentrum, som vil igjen generere flere virksomheter



Innspill på mail fra
innbygger

• For å skape interessant og levende sentrum – må det være et 
interessant og variert næringsliv.

• Et levedyktig næringsliv krever tilstrekkelig kunde-trafikk. 

• Kunde-trafikk skapes til dels gjennom god kommunikasjon og 
enkel adkomst. Spesielt viktig med tilkjøring og parkering. 

• Det er ikke tilstrekkelig å tro at folk skal gå/sykle/ta offentlig 
kommunikasjon

• Både store og små forretninger er avhengig av biltrafikk. 

• Offentlige planleggere er for opptatt av å begrense biltrafikk. 
Dette «dreper» sentrums-attraktiviteten for brukerne.

• Spesielt etter elbil-revulusjonen er ikke lenger forurensning 
grunnlag for å nekte biltrafikk. Elbiler forurenser ikke. 

• Sammenkobling av Storsenter og gågata i Ski er en åpenbar 
måte å dra mer kunde-trafikk fra storsenteret og inn i Ski 
Sentrum. 



Evaluering fra deltagere ( via forms)

• Bra sted, bra organisert, veldig hyggelig

• Kunne vært litt kortere

• De tre første foredragene gjorde en fabelaktig jobb. Hun siste inspiratoren var alt for 
langtekkelig og pratet egentlig om byutvikling generelt

• Fint og strukturert opplegg. Godt planlagt.

• Sikre at yngre generasjon også er representert

• Litt kortere innlegg. Synes de fleste sa mye av det samme.

• Kanskje mer tid til "løse" diskusjoner etter workshopen? Det er gjerne da folk prater 
sammen... :-)

• Arrangementet klarte å trekke mye folk, så både markedsføring, tidspunktet (etter 
jobben så flere kan være med) og enkelt servering. Det var også bra at det var såpass 
mange fra administrasjonen.

• Savnet det overordnede målet med møtet, retningslinjer og føringer.

• Mer tid til gruppearbeid og litt mindre tid til noen av inspiratorene.

• Inspirasjonsforedraget var for langt og kunne vært kuttet noe. 

• Mer tid til workshop og prat, mindre oppsummering på slutten. 

• Bra måte og samles på, ønsker mer av det.

























Byutviklingsworkshop i Ski 
– hva skal skje med rådhustomta?
12. mars ble det holdt en byutviklingsworkshop i 
Rådhusteateret i Ski. Formålet var å få frem gode forslag til 
hva som kan erstatte den nye videregående skolen på 
tomta ved rådhuset
• Flere foredragsholdere bidro med spennende tanker rundt 

byutvikling, blant andre Line Havstein i Skanska, Monica 
Espinoza Valle og Hanne Pollen fra Sweco Arcitects, leder av 
utvalg for eiendom, næring og utvikling, J. Kristian Bjerke (H) og 
bylivsutvikler Eileen Brandsegg.

Det viktigste var likevel å få tak i innbyggernes meninger og 
ideer, og det ble arrangert en workshop hvor alle kunne bidra. 
Rundt 100 innbyggere og deltakere fra lokale råd og 
organisasjoner møtte opp for å bli inspirert og delta på 
workshopen.

Kommunedirektøren Øyvind Henriksens oppfordring var å være 
kreativ og tenke utenfor boksen.

• Resultatet ble en rekke gode ideer til bruk av tomten, som 
kommunen nå skal vurdere.

Workshopen ble arrangert av Tone Aurlien Karlsen, prosjektleder 
i program SkiLiv og Mette Sjølie Skrikerud, spesialrådgiver i 
Næring og regional utvikling.

Nordre Follo kommune - Byutviklingsworkshop i Ski – hva skal skje med 
rådhustomta?

https://www.nordrefollo.kommune.no/nyheter/2024/mars/byutviklingsworkshop/
https://www.nordrefollo.kommune.no/nyheter/2024/mars/byutviklingsworkshop/


Veien videre: 

I april behandler kommunestyret sak om 
etablering av kommunalt eiendomsselskap, 
aksjeselskap. Rådhustomten skal muligens 
være med der. Etableringen av et AS vil kunne 
ha betydning for videre organisering av 
arbeidet med utvikling av rådhustomten. Vi 
avventer videre prosess til det er gjort en 
beslutning om dette.

Program Ski, Byutvikling og arealplanlegging 
og Eiendomsutvikling er tre viktige aktører for 
arbeidet. 

Lederteamet i EBS holder i hvordan det skal 
jobbes vider med utvikling av Rådhustomten. 
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